
AZC, veiligheid en woningbouw  

De informatiebijeenkomst over het AZC van donderdag 15 mei bleek in veel opzichten 
verhelderend. Deze avond was voor de buurtbewoners. Daarnaast waren afgevaardigden van 
alle lokale politieke partijen aanwezig. Mocht er na het artikel in o.a. Aalten Vooruit nog 
onduidelijkheid hebben bestaan over de slechts adviserende rol van de gemeenteraad in deze 
kwestie, dan werd deze stelling tijdens de avond minimaal vijf keer gecorrigeerd: het College 
stelt voor, de gemeenteraad beslist. 

Met haar voorstel doet het College het overkomen alsof er sprake is van een ‘package deal’. Op 
terrein Groene Kamer-2 stelt het woningbouw voor Aaltenaren voor, op terrein Singelweg 
voorziet men een AZC.  De logica van de pakketdeal ontgaat mij volkomen. De complete 
gemeenteraad zit wethouder Kok al jaren achter de broek dat hij woningen moet ‘leveren’. 
Diezelfde gemeenteraad heeft beide locaties voorjaar 2023 aangedragen en geëist voortvarend 
te werk te gaan. Inmiddels ligt er voor Groene Kamer-2 een voorlopig plan voor realisatie van 
minimaal 24 duurzame, betaalbare woningen. De bouw zou het 2e halfjaar 2026 kinnen starten. 
Ik verzoek de gemeenteraad om plan Groene Kamer-2 met urgentie en bovendien separaat van 
het AZC-plan te behandelen en goed te keuren. Alle beetjes in deze tijden van woningnood 
helpen.  

Hét item van de bijeenkomst was veiligheid en nog eens veiligheid. Veel aanwezigen hadden 
zich (via o.a. internet) goed voorbereid en konden zalvende beloften van een COA- en AZC-
manager gemakkelijk en kundig meer dan pareren. De aanwezige gemeenteraadsleden, gekozen 
door de Aaltenaren en dienstbaar aan de Aaltenaren, hebben goede nota kunnen nemen wat de 
realisatie van een AZC-locatie voor omwonenden betekent.  

Het College stelt dat ze vanuit Den Haag de plicht heeft om een AZC-plan op te tuigen en voor te 
stellen. Of je als College meteen in de houding moet springen als Den Haag iets oplegt, is de 
keuze die dit College heeft gemaakt. Mijns inziens zou het wel eens mogen ‘schuren’. Feit is dat 
dit College met één voorstel komt: de locatie staat vast, het aantal asielzoekers staat vast. Er is 
bewust of onbewust geen voorstel B.  

Ik voorzie na alle informatiebijeenkomsten en (tot nu toe) best wel keurige protesten drie 
winnaars. 

Het College heeft met haar voorstel keurig geleverd waarom Den Haag vroeg. Dat dit voorstel 
geen meerderheid vanuit de gemeenteraad krijgt, zal het College niet aan te rekenen zijn. 

De gekozen raadsleden zullen hun ‘verplichtingen’ jegens hun achterban nakomen. Voor de 
bühne zullen enige discussies volgen, maar het feit dat het College slechts één voorstel 
inbrengt maakt de keuze tot afstemming voor raadsleden gemakkelijk. Daarbij speelt de 
stemming over het AZC-plan najaar 2025 en voorjaar 2026 zijn de gemeenteraadsverkiezingen. 

De Aaltenaren, en met name die in de nabijheid van de beoogde AZC-locatie wonen, zullen met 
een gerust hart blijven wonen in hun dorp waar het goed en veilig toeven is. 

Ik heb vertrouwen in een goede afloop! Laten we de protesten netjes houden en de 
gemeenteraad haar werk laten doen. Binnen deze groep volksvertegenwoordigers is voldoende 
daadkracht aanwezig.  

 


